
 
 

    

 

 
 

Møtereferat 
 

 

Utvalg: 
Møtested: 
Møtedato: 

Arbeidsutvalget 
Teams 
10.12.24      Tid: 17:00 – 18:00 

 
 

Deltakere 

 

 
 

Saksliste 
 

 
Saksnr. Tittel 
16/24  Godkjenning av innkalling, sakliste 
 
17/24  Høringsuttalelse – Funksjons og oppgavefordeling i Helgelandssykehuset-  
 
18/24  Eventuelt 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sandnessjøen, 11. desember 2024 
 
 
 
Stig Sørra (sign.)       
Referent/Sekretariatsleder  
 
 
  

 
NAVN 

 
FUNKSJON 

 
Til stede 

 
Avbud 

Elbjørg Larsen Leder x  

Rune Krutå Nestleder x  

Jon Albert Floa Medlem x  

Tor Henning Jørgensen Repr. rådmannsforum x  

Stig Sørra Sekretariatsleder x  



 
 

    

 

 

 

Protokoll 
 
 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
10.12.24    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
16/24  Godkjenning av innkalling, sakliste og protokoll fra AU-møtet 09.09.24 
   
 
Forslag til vedtak  
Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 
 
Vedtak 
Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg: Protokoll fra AU-møtet 09.09.24 
  

 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

    

 

 
Protokoll 

 
 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
10.12.24    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
17/24  Høringsuttalelse – funksjons og oppgavefordeling i Helgelandssykehuset 
 
Forslag til vedtak  
Utarbeidede høringsinnspill oversendes Utvalg for helse og sosial (ordførerkollegiet) for 
gjennomgang. 
 
Vedtak  
Utarbeidede høringsinnspill oversendes Utvalg for helse og sosial (ordførerkollegiet) for 
gjennomgang. 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
Vedlegg: Høringsinnspill 

 

Høringsinnspill – funksjons og oppgavefordeling i Helgelandssykehuset 
 
Vi håper at våre innspill blir tatt i betraktning i det videre arbeidet med å utforme en løsning 

som sikrer likeverdig helsetilbud til alle innbyggerne på Helgeland. Det er allerede et vedtak 

på at Helgeland skal ha to fullverdige akuttsykehus som er bærekraftige. 

 

Med en så stor og viktig endring i sykehusstrukturen på Helgeland er det nødvendig å 

planlegge helhetlig og langsiktig. Helse- og omsorgsministerens vedtak slår fast at det skal 

være to akuttsykehus i regionen, samtidig som det skal være spesialisthelsetjeneste i både 

Brønnøysund og Mosjøen. Vedtaket innebærer flytting av akuttilbudet fra Mosjøen, men 

vedtaket sier ikke at all døgnaktivitet skal fjernes fra Mosjøen.  

 

Det foreslås å dele nedslagsfeltet innen akutt indremedisin ved at pasienter fra Vefsn skal til 

Rana og pasienter fra Grane og Hattfjelldal skal til Sandnessjøen. Løsningsforslagene er 

tuftet på at man skal sikre en bærekraftig og framtidsrettet drift. Det pekes på rekruttering, 

areal og drift.  Her beveger man seg bort fra pasientens beste ved å legge andre 

forutsetninger til grunn samtidig sier man at akuttberedskapen er vektet høyest. 

 

Slik det nå er foreslått vil vi få et stort og et lite akutt sykehus noe som vil kunne påvirke 

rekruttering og holde liv i en frykt om at det gjeldende vedtaket ikke står seg over tid. Dette er 

slik vi ser det i strid med foretaksmøtet beslutning.  

 

Helgelandsrådet forventer at også pasientene fra Vefsn skal sendes til sitt nærmeste 

akuttsykehus, som vil være Sandnessjøen sykehus.  Videre vil pasientene i Hattfjelldal, 

Grane og Vefsn gis et tryggere tilbud om man opprettholder døgnfunksjonene i Mosjøen. Det 

vil også bidra til at urologien kan forbli i Mosjøen og det unike fagmiljøet sikres, samt at 

Helgelandssykehuset kan ha et tilbud innen urologi også i framtiden. 



 
 

    

 

 

Helse Nord og Helgelandssykehuset har et ansvar for å sikre tilstrekkelige ressurser til bygg 

som kan gi det beste tilbudet til befolkningen, både nå og i fremtiden. Det tør minnes om at 

utgangspunktet for løsningsforslaget er pasientens interesser, og at pasientsikkerhet skal 

være førende. Dersom nødvendig finansiering ikke er tilgjengelig i dag, bør man vurdere å 

utsette gjennomføringen til ressurser kan sikres. 

 

Det foreslås å etablere en akuttenhet i Rana for de meste alvorlige psykisk syke på 

Helgeland. Slik vi leser det vil det medføre nedleggelse av døgnpost for voksne i Mosjøen. 

Dette vi mener er svært uheldig. Mosjøen er et knutepunkt for psykiatrien og en videreføring 

av psykiatriske tilbudet her er viktig for hele Helgeland. 

 

I henhold til strategisk utviklingsplan har man belyst hva som er behovet for somatiske 

helsetjenester for å kunne gi et døgntilbud i Mosjøen. Somatisk tilbud i Mosjøen med støtte 

fra nærmeste akuttsykehus vil være tilstrekkelig for å legge en psykiatrisk akuttenhet til 

Mosjøen.  

 

En slagalarm i Mosjøen vil være en forringelse av dagens tilbud for innbyggere som nå får en 

betydelig lengre reisevei til sitt nærmeste akuttsykehus. Vi foreslår derfor at dagens 

røntgenavdeling og slagteam opprettholdes i Mosjøen. Dette vil bidra til å redusere risikoen 

for varige skader i etterkant av et hjerneslag eller hjerneinfarkt. 

 

Forslaget slik det foreligger sikrer ikke i tilstrekkelig grad at man klarer å opprettholde to 

akuttsykehus på sikt. I tillegg berører forslaget i liten grad hvordan man skal legge til rette 

for økt samarbeid mellom kommuner og sykehus. Helse Nord og Helgelandssykehuset har et 

ansvar for å sikre tilstrekkelige ressurser til bygg som kan gi det beste tilbudet til 

befolkningen, både nå og i fremtiden.  

Skal det brukes penger på et nybygg, så bør bygget plasseres mellom Mosjøen og 

Sandnessjøen slik at de to fagmiljøene kan smeltes sammen. En sammensmelting vil sikre 

rekruttering fra begge områdene og bidra til at man får tilstrekkelig antall fagfolk i framtiden, 

samtidig som det gir en bedre reisevei for helheten av pasientene i regionen vår. 

 

Helgelandsrådet er positive til at Helgelandssykehuset utreder et rehabiliteringstilbud i 

Mosjøen. 

 

Det er viktig at de prehospitale tjenestene plasseres og organiseres slik at en kompetent og 

godt utstyrte ambulansetjeneste når frem til pasienten innen anbefalt responstid. 

Helgelandsrådet krever at Helgelandssykehuset nå utarbeider en plan for de preshospitale 

tjenestene i nært samarbeid med kommunene. 

 

 

  



 
 

    

 

 
Protokoll 

 

Utvalg: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

Arbeidsutvalget 
10.12.24    
Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
18/24  Eventuelt 
   
 
Ingen innkomne saker 
 
Forslag til vedtak  
 
Vedtak 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
  


